
СЪВЕТ ЗА ЕЛЕКТРОННИ МЕДИИ 

ПРОТОКОЛ № 41 

от заседание, състояло се на 04.06.2007 г. 

ПРИСЪСТВАТ:, доц. д-р Лилия Райчева, акад. Людмил СтайковМария 

Стефанова, Мая Вапцарова, доц. д-р Райна Николова, Стефан Димитров. 

ОТСЪСТВАТ: Бойчо Кулински (в командировка), доц. д-р Маргарита 

Пешева, Милен Вълков (в командировка) 

Начало на заседанието: 11 ч., водено от Мария Стефанова, председател на 

СЕМ. 

Експерт-протоколист: Велимира Костова. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Обсъждане на проект на договори за избраните членове на УС на БНТ. 

2. Приемане на протокол от техническата комисия за преглед на документите 

на кандидатите за генерален директор на БНТ. 

3. Докладна записка от дирекция „Лицензиране". 

4. Становище от Правна дирекция относно определение за материали с 

порнографско съдържание. 

Мария Стефанова откри заседанието и предложи дневния ред на 

обсъждане. 

Мария Стефанова предложи да бъде включена точка „разни", в която да се 

обсъдят допълнително подадени материали. 

СЕМ гласува с пълно единодушие дневния ред на заседанието с 

направените предложения за допълнение. 
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ПО ТОЧКА ПЪРВА: 

Съветниците разгледаха проект на договори за избраните членове на УС на 

БНТ. 

В залата беше поканена Доротея Петрова от дирекция „Правни дейности". 

Тя разясни, че договорите не се различават от предишните. Променени са имената 

и сроковете. 

Лилия Райчева запита дали не е уместно в закона да бъде заложено всеки 

генерален директор да предлага членове на УС. 

Мария Стефанова допълни, че не е естествено да се разминават мандатите 

на генералния директор и членовете на УС. 

Райна Николова припомни, че през март изтичат мандатите на другите 

членове. Затова за нея е непонятно защо трябва да се променя законът. 

Разминаването се е получило по отношение на УС на БНТ, защото мандатът на г-н 

Кирил Гоцев е бил прекратен предварително. Райна Николова припомни, че е 

присъствала и работила в БНТ, когато генералният директор е избирал екипа си и 

той е диктувал решенията на УС. Според нея мандатите не бива да се обвързват. 

Райна Николова пожела да види договора на г-жа Шишманова за предишния 

мандат. Тя отбеляза, че в договора на г-жа Шишманова пише, че мандатът е 

тригодишен и започва от 26 май. В новия договор мандатът започва от 28 май. 

Трябва да се коригира разликата от 2 дни. Райна Николова забеляза още, че в 

договора пише, че трябва да се сформира Съвет на продуцентите, а тя няма спомен 

да е имало такъв. 

Мария Стефанова запита Доротея Петрова как могат да бъдат поправени 

тези два дни. 

Райна Николова вметна, че може би е нужно да се изчакат резултатите от 

работата на Комисията по досиетата относно новите членове. 

Мария Стефанова предложи да се гласува приемането на договорите след 

корекция на датите. 

СЕМ гласува единодушно. 
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ПО ТОЧКА ВТОРА: 

СЕМ премина към разглеждане на протокол на техническата комисия за 

преглед на документите на кандидатите за генерален директор на БНТ вх. № 013-

522-01/04.06.2007 г. 

Мая Вапцарова представи отчета. Тя акцентира особено върх/интересната 

концепция на кандидата Радостслав Кръстев Главчев, в която се цитират дори 

паранормални събития. 

Комисията констатира, че кандидат, отговарящ на изискванията за участие в 

конкурс за генерален директор на БНТ, е Радостслав Кръстев Главчев. 

Комисията констатира, че кандидатите Уляна Йончева Пръмова и Николай 

Йотов Йотов не са представили всички необходими документи за допускане за 

участие в конкурса. 

Мария Стефанова подложи на гласуване протокола на техническата 

комисия. 

СЕМ единодушно прие протокола на техническата комисия за преглед 

на документите на кандидатите за генерален директор на БНТ и реши на 

кандидатите, които имат пропуски в документите, да бъдат изпратени писма с 

искане в 7-дневен срок от получаване на писмото да представят изисканите 

документи в деловодството на СЕМ. 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: 

СЕМ се запозна с Докладна записка вх. № 013-533/02.06.2007 г. от дирекция 

„Лицензиране", както следва: 

I. 1. По заявление вх. № 027-107/28.05.2007 г., подадено от „РТВ" ООД за издаване 

на регистрация за осъществяване на телевизионна дейност, СЕМ прие 
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единодушно заявителят да бъде уведомен писмено в 7-дневен срок да отстрани 

констатирани непълноти в документите към заявлението. 

2. По заявление вх. № 027-108/28.05.2007 г., подадено от „Ем Ти Ви 123" ЕООД за 

издаване на регистрация за осъществяване на телевизионна дейност, СЕМ прие 

единодушно заявителят да бъде уведомен писмено да заплати дължимата 

годишна такса за 2006 г. и първата вноска за 2007 г., съгласно Тарифата за 

таксите за радио и телевизионна дейност, за да бъдат разгледани документите 

му по същество. 

3. По искане вх. № 027-112/01.06.2007 г. от „Центрум груп-Филм" ООД за 

заличаване на регистрация за осъществяване на телевизионна дейност, СЕМ прие 

единодушно заявителят да бъде уведомен писмено да заплати дължимата 

годишна такса за 2006 г. и първата вноска за 2007 г., както и дължимата такса 

за заличаване на регистрацията, съгласно Тарифата за таксите за радио и 

телевизионна дейност, за да бъдат разгледани документите му по същество. 

II. По искане вх. № 027-113/01.06.2007 г. от Община Смолян за откриване на 

процедура за провеждане на конкурс за осъществяване на радиодейност за гр. 

Смолян, СЕМ прие единодушно заявителят да бъде уведомен писмено за липса 

на свободен честотен ресурс за посоченото населено място. 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: 

СЕМ премина към разглеждане на становище вх. № 013-506-01/31.05.2007 

г. от дирекция „Правни дейности" относно определение за материали с 

порнографско съдържание, съставено от Гинка Бойчева, юрисконсулт в 

дирекцията. 
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В залата беше поканена Гинка Бойчева. Тя уточни, че в становището е 

описала кои членове от закона регламентират порнографията и какви са 

наказанията. 

Райна Николова заяви ,че след като е прегледала материала, не вижда в 

него становището и приноса на Гинка Бойчева. 

Гинка Бойчева отговори, че до момента не е имало легално определение на 

разликата между еротика и порнография. В ЗРТ има текстове и тя ги предлага. 

Райна Николова запита ще важат ли тези текстове и за рекламите, тъй като 

според съда рекламите не се третират като предаванията. 

Гинка Бойчева уточни, че текстовете важат и за рекламите, и за останалите 

предавания. 

Райна Николова сподели, че според нея разглежданият материал не 

предлага разсъждения. Тя помоли Гинка Бойчева да представи ясно становище, 

предназначено за мониторинга. Да се помисли за методология, изготвена 

съвместно с представители от Мониторинга, за начин на мониториране конкретно 

сегашната липса. 

Мария Стефанова предложи Гинка Бойчева да сформира група за 

създаване на методология. 

Лилия Райчева се включи с наблюдението, че след полунощ така или иначе 

вървят канали с порнография. За какво би трябвало да иде реч в това становище? 

Да се направи предложение цялостно да отпаднат тези програми или да бъдат 

ограничени? 

Райна Николова отбеляза, че предложенията за промени в Наказателния 

кодекс касаят точно това. И е добре г-ца Бойчева да подхване това и да включи и 

представители от Мониторинга. 

СЕМ единодушно възложи на Гинка Бойчева да обмисли, съвместно с 

дирекция „Мониторинг"^ методология за извършване на мониторинг, 

•ия^Да се прегледа цялостната практика на съда, за да се преодолее 

) 
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ПО ТОЧКА РАЗНИ: 

СЕМ премина към допълнително представени материали, както следва: 

1. В отговор на писмо вх. № 013-196-06/07 от Министерство на отбраната на 

Република България относно участие в „Курс по връзки с обществеността, 

мотивация и качество на живот - II ниво" от 04 до 22.06.2007 г. във Военна 

академия „Г. С. Раковски" с такса 90 лв. СЕМ реши единодушно в курса да вземе 

участие г-жа Олга Бузина, експерт връзки с обществеността в дирекция АИО 

на СЕМ. 

2. По повод съобщение от Комисията по гражданско общество и медии към 

Народното събрание за заседание на комисията на 07.06.2007 г. (четвъртък) от 

14.30 ч. в зала 232, пл. Ал. Батенберг 1, СЕМ реши единодушно в заседанието от 

страна на СЕМ да участват по един представител от дирекция „Правни 

дейности" и дирекция „Лицензиране". 

3. СЕМ разгледа Докладна записка вх. № 013-534/04.06.2007 г. от доц. д-р 

Райна Николова относно въвеждането на система за атестиране на служителите в 

СЕМ. 

Райна Николова уточни, че е предложена формула за изчисление и помоли 

специално тя да не бъде коригирана и да се гласува някакъв срок за обсъждане на 

нейното предложение. Тя смята, че първото атестиране на служителите на СЕМ 

трябва да бъде 01-30 ноември тази година. Ако съветниците приемат тази система, 

тя ще влезе в сила от 1 юни. Юли и август са месеци, в които се ползват отпуски. 

Септември ще бъде ангажиран с подготвянето на срещата на ЕРКА. Втората 

половина на октомври е подходяща да се проведе атестирането. Тя предложи да се 

назначат комисии и да се правят характеристики от лица от дирекциите, които не 

участват в комисиите. Характеристиките на директорите на дирекции да бъдат 
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изготвени от изпълнителния секретар. Другите комисии да са във всяко структурно 

звено. За тази цел се изисква предварителна работа. Според нея две седмици са 

достатъчни за това. От атестиране се изключват членовете на СЕМ, защото те се 

избират по друг начин. Райна Николова добави, че ще стане ясно дали 

съветниците са подходящите хора, когато си направят атестациите. 

Мария Стефанова попита дали срокът да се разгледа предложението на 

Райна Николова до края на юни е разумен. 

Лилия Райчева поздрави Райна Николова за свършената работа. Тя 

сподели притеснението си, че какво ще получи всеки от служителите след 

атестирането, е най-важното нещо. Тя се опасява, че от гледна точка на 

мотивировката могат да бъдат засегнати някои служители, ако не се коригира 

възнаграждението им. Освен това тя мисли какво ще се случи, ако някой служител 

се окаже по-добър от своя началник. 

Райна Николова отговори, че работодателят Мария Стефанова в рамките 

на 9 месеца може да прекратява договорите на ръководителите без предизвестие. 

Ако атестационната комисия прецени така, човекът ще получи ниски точки. Райна 

Николова е съобразила сроковете с действащото законодателство. Работодателят 

има правомощия да увеличава възнаграждението или да прекратява договорите. 

Тези критерии са разработвани и предлагани от екипи, които са разсъждавали 

дълго как да се постъпва. Има 5 позиции за оценяване отгоре-надолу. Атестациите 

са обвързани с материално стимулиране. Трябва да има правила за допълнително 

материално стимулиране. Райна Николова разясни, че е питала колеги от БНТ 

дали има проблем СЕМ да си изгради вътрешна система за материално 

сдтимулиране, при положение че има допълнителни приходи. Доц. д-р Николова 

добави, че е готова да предостави на СЕМ правилника на БНТ, като се замести 

техния начин на финансиране с този на СЕМ. Затова тя е обвързала атестирането с 

материално стимулиране. Тя смята, че не бива да се избързва с решението за 

атестиране, за да имат време Спаска Янева и Веселина Петрова да обмислят как 

да се даде допълнително стимулиране. Трябва да планираме дейностите си, 

включително и конкурсите, завърши Райна Николова. 
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Мария Стефанова подкрепи абсолютно предложенията на Райна 

Николова. Но тогава срокът да не бъда краят на юни, да не се бърза. 

Мая Вапцарова се включи, че това е важен въпрос. Освен това вече сме 

приети в ЕС. Изискванията са други. Присъствието на СЕМ в медиите трябва да е 

друго. 

Лилия Райчева се намеси, че хората в СЕМ получават ниски заплати. 

Навремето г-н Райчо Райков е влизал на заседания със смачкани листчета и е 

правел от отделите подотдели. Тя не знае какво е останало от онази структура, но 

не е сигурна дали хората, които някога са били определяни като знаещи и можещи, 

са по-способни от другите. Тя изрази своето опасение, че хората напускат. 

Сроковете са атестиране са дълги. Ръководителите подлежат на отделно атестиране 

от останалите служители. Те са определени веднъж завинаги за директори и край. 

Райна Николова опонира, че вече е обяснила, че 9 месеца от встъпването 

си в длъжност Мария Стефанова има право да прекратява договори без 

предизвестие и да освободи тези, които смята, че не удовлетворяват изискванията. 

Служител, който стои по-ниско в йерархията, може да бъде освободен, ако няма 

необходимите знания. А за ръководителите процедурата даже е по-лесна. 

Лилия Райчева допълни, че има около 10 души в СЕМ, които са 

изключително важни, работят много, и не могат да чакат повече. 

Райна Николова каза, че ще прочете длъжностните характеристики много 

внимателно. Мнението й е, че ръководителите трябва да познават и дейността на 

регулаторните органи в Европа. Познанията на администрацията трябва да са 

високи. Тя отново призова да няма много поправки на предложения от нея текст, 

защото е заимстван от хора, които дълго са мислили върху правилата. 

Мария Стефанова обобщи, че дискусията ще продължи. Тя предложи да се 

гласува краят на юли като срок за съставяне на атестационните формуляри. 

СЕМ единодушно реши до края на юли да бъдат обсъдени и приети 

предложените от доц. д-р Николова правила за атестиране на служителите на 

СЕМ. 
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С това дневният ред на заседанието беше изчерпан и Мария Стефанова 

обяви неговото закриване. 

Приложени документи към Протокол № 41: 

1. Проект на договори за избраните членове на УС на БНТ. 

2. Протокол от техническата комисия за преглед на документите на 

кандидатите за генерален директор на БНТ вх. № 013-522-01/04.06.2007 г. 

3. Заявление вх. № 027-107/28.05.2007 г. от „РТВ" ООД за издаване на 

регистрация за осъществяване на телевизионна дейност. 

4. Заявление вх. № 027-108/28.05.2007 г. от „Ем Ти Ви 123" ЕООД за издаване 

на регистрация за осъществяване на телевизионна дейност. 

5. Искане вх. № 027-112/01.06.2007 г. от „Центрум груп-Филм" ООД за 

заличаване на регистрация за осъществяване на телевизионна дейност. 

6. Искане вх. № 027-113/01.06.2007 г. от Община Смолян за откриване на 

процедура за провеждане на конкурс за осъществяване на радиодейност за 

гр. Смолян. 

7. Становище вх. № 013-506-01/31.05.2007 г. от дирекция „Правни дейности" 

относно определение за материали с порнографско съдържание, съставено 

от г-ца Гинка Бойчева. 

8. Писмо вх. № 013-196-06/07 от Министерство на отбраната на Република 

България относно участие в „Курс по връзки с обществеността, мотивация и 

качество на живот - II ниво" от 04 до 22.06.2007 г. във Военна академия „Г. 

С. Раковски". 

9. Съобщение от Комисията по гражданско общество и медии към Народното 

събрание вх. № 013-535/04.06.2007 г.за заседание на комисията на 

07.06.2007 г. (четвъртък) от 14.30 ч. в зала 232, пл. Ал. Батенберг 1. 
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10. Докладна записка вх. № 013-534/04.06.2007 г. от доц. д-р Райна Николова 

относно въвеждането на система за атестиране на служителите в СЕМ. 

Членове на СЕМ 

Бойчо Кулински (отсъства) ^ 

доц. д-р Лилия Райчева 'У** г1 

акад. Людмил Стайков 

доц. д-р Маргарита Пешева (отсъства) 

Мария Стефанова ^ /^(/л 

Мая Вапцарова 

Милен Вълков (отсъства) 

доц. д-р Райна Николова ( 

Стефан Димитров 

/ 
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